
 

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen, protokoll 1 (44) 

Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

_ 
Tid: 09:00–14:20, ajournering 10:05–10:15, 11:35–11:40 och 12:00–13:00 
Plats: Amundön, Postgatan 10 
Paragrafer: §§ 98–130 

Närvarande 
Ledamöter 
Roshan Yigit (S) 
Toni Orsulic (M) ledamot och 2:e vice ordförande 
Karin Karlsson (V) ledamot och ordförande 
Love Josefsson (M) 
Moa Tennberg (S) 
Anders Torwald (D) 
Leslie Thorén (SD) 
Kristoffer Filipsson (C) 

Tjänstgörande ersättare 
Louise Warenius (S) tjänstgör för Hans TO. Nilsson (S) 
Jeta Ibishi (M) tjänstgör för Peter Hedberg (KD) 
Axel Lundholm Eriksson (MP) tjänstgör för Karin Pleijel (MP) 

Övriga ersättare 
Walter Hornfelt (V) 
Micael Bomark (S) 

Övriga närvarande 
Karin Pleijel (MP) deltar på distans som åhörare 
Max Bonnier Eklund, politisk sekreterare (MP) 
Anders Ramsby, förvaltningsdirektör 
Daniel Sandberg, nämndsekreterare 
Erika Bjurving från stadsmiljöförvaltningen 
Josefine Johansson från stadsmiljöförvaltningen 
Lena Thylén från stadsmiljöförvaltningen, deltar på distans 
Jenny Olsson från stadsmiljöförvaltningen 
Morgan Davidsson från stadsmiljöförvaltningen 
Mikael Hagberg från stadsmiljöförvaltningen 
Camilla Wallin från stadsmiljöförvaltningen 
Charlotte Blomgren från stadsmiljöförvaltningen 
Johan Rehngren från stadsmiljöförvaltningen 
Anna-Maria Raimer Scander från stadsmiljöförvaltningen 
Alexandra Wattwil från stadsmiljöförvaltningen, deltar på distans 
Lena Rindefjell från stadsmiljöförvaltningen, deltar på distans §§ 104–111 
Ann-Britt Svensson från stadsrevisionen § 102 
Bengt Bivall från stadsrevisionen § 102 
Tim Sahlén Starcke från stadsrevisionen § 102 

Stadsmiljönämnden 
 

  



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
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Pär Lindén från stadsrevisionen § 102 
Björn Berle från stadsmiljöförvaltningen § 103 
Niclas Form från stadsmiljöförvaltningen § 103 
Malin Östblom från stadsmiljöförvaltningen § 103 
Matilda Sjöholm från stadsmiljöförvaltningen § 103 
Shahriar Gorjifar från stadsmiljöförvaltningen § 103 
Malin Ellegård från stadsmiljöförvaltningen § 103 
Frederic Klinghoffer från stadsmiljöförvaltningen, deltar på distans § 104 
Hanna Ljungblad från stadsmiljöförvaltningen, deltar på distans § 105 
Stefan Granlund från stadsmiljöförvaltningen, deltar på distans §§ 106, 113 
Bjarne Johansson från stadsmiljöförvaltningen, deltar på distans § 107 
Anders Grönberg från stadsmiljöförvaltningen deltar på distans §§ 109–110, 117, 124–126 
Jörgen Johansson från stadsmiljöförvaltningen, deltar på distans § 114 
Patrik Widen från stadsmiljöförvaltningen, deltar på distans § 115 
Maria Wederbrand från stadsmiljöförvaltningen, deltar på distans § 116 
Lisa Nilsson från stadsmiljöförvaltningen, deltar på distans §§ 121–123 
Isac Enhamn från stadsmiljöförvaltningen, deltar på distans § 121 
Martina Fahlcrantz från stadsmiljöförvaltningen, deltar på distans § 123 
Linn Ryding från stadsmiljöförvaltningen, deltar på distans § 123 

Personalföreträdare 
Rasmus Wicander, SACO 
Anna-Susanna Sandcrona, Vision 
Thomas Revenvall, Kommunal, deltar på distans 

Justeringsdag: 2025-05-23 
 

Underskrifter 

Justering av protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla  
2025-05-23 

Sekreterare 
Daniel Sandberg 

  

 

Ordförande 
Karin Karlsson (V) 
  

Justerande 
Toni Orsulic (M) 
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§ 98  
Upprop av ledamöter och ersättare 

Beslut 
Stadsmiljönämnden antecknar upprop av ledamöter och ersättare till protokollet. 
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§ 99  
Val av justerare och justeringsdatum 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden utser Toni Orsulic (M) att tillsammans med ordförande Karin 

Karlsson (V) justera protokollet. 
 

2. Protokollet justeras den 23 maj 2025. 
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§ 100  
Godkännande av dagordning för mötet samt anmälan av nya 
övriga yrkanden och frågor från ledamöterna 

Beslut 
Stadsmiljönämnden godkänner dagordningen efter följande ändringar: 

- Ärende 15 i kallelsen: Göteborgs Stads inspel till Västtrafiks trafikplan utgår från 
dagordningen. 

- Yrkande från (M, D, KD och L) gällande tillgänglighet vid Saltholmens 
båthållplats hanteras som § 129 

- Yrkande från (C, MP, S och V) angående trafiksäkerhetshöjande åtgärder 
hanteras som § 130  
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§ 101 Ärendenummer SMF-2024-02704 
Anmälan om eventuellt jäv 

Beslut 
Stadsmiljönämnden antecknar att inget jäv anmäls.  
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§ 102 Ärendenummer SMF-2025-00389 
Granskning av stadsmiljönämnden – verksamhetsåret 2024 

Beslut 
Stadsmiljönämnden antecknar redogörelsen till protokollet. 

 

Handlingar 
Stadsrevisionens granskning av stadsmiljönämnden – verksamhetsåret 2024 

Stadsrevisionens presentation 

Information 
Muntlig presentation av Ann-Britt Svensson och Bengt Bivall, förtroendevalda revisorer 
och Tim Sahlén Starcke och Pär Lindén yrkesrevisor från stadsrevisionen. 
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§ 103 Ärendenummer SMF-2024-02705 
Stadsmiljöförvaltningen informerar 2025 
Ajournering 10:05–10:15 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden ger stadsmiljöförvaltningen i uppdrag att efter 

sommarsäsongen återkomma med en muntlig återrapportering av uppdraget från 
kommunfullmäktige om att inrätta en sommarbadbuss till Delsjön. 
 

2. Stadsmiljönämnden antecknar redogörelsen till protokollet. 

 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens presentation 

Information 
Anders Ramsby, förvaltningsdirektör från stadsmiljöförvaltningen presenterar följande 
redogörelser inför stadsmiljönämnden: 

- Björn Berle och Niclas Form från stadsmiljöförvaltningen informerar om 
säkerheten vid övergångsställen enligt uppdrag från stadsmiljönämnden  
2025-04-17 § 78. 

- Malin Östblom och Matilda Sjöholm från stadsmiljöförvaltningen informerar om 
stadsmiljönämndens strategiansvar för hållbara transporter inom miljö- och 
klimatprogrammet. 

- Shahriar Gorjifar från stadsmiljöförvaltningen informerar om status om 
mikromobilitetstjänster. 

- Jenny Olsson, avdelningschef från stadsmiljöförvaltningen informerar om avtal 
med Styr & Ställ. 

- Jenny Olsson informerar om uppdraget från kommunfullmäktige om att inrätta en 
sommarbadbuss till Delsjöbadet i syfte att öka tillgängligheten. 

- Malin Ellegård från stadsmiljöförvaltningen informerar om 
stadsmiljöförvaltningens arbete med invasiva arter. 

- Anders Ramsby, förvaltningsdirektör lämnar en kort information om 
Transportstyrelsens tillsyn av efterlevnad av NIS-lagen. 

Yrkanden 
Karin Karlsson (V) yrkar på att ge stadsmiljöförvaltningen i uppdrag att efter 
sommarsäsongen återkomma med en muntlig rapportering avseende uppföljning av 
uppdraget från kommunfullmäktige om att inrätta en sommarbadbuss. 
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Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, nämligen att ge 
stadsmiljöförvaltningen i uppdrag att efter sommarsäsongen återkomma med en muntlig 
rapportering avseende uppföljning av uppdraget från kommunfullmäktige om att inrätta 
en sommarbadbuss, och att anteckna redogörelsen till protokollet. Ordföranden finner att 
stadsmiljönämnden bifaller yrkandet och antecknar redogörelsen. 
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§ 104 Ärendenummer SMF-2025-00792
Yrkande från (M, D och L) Omsättningsbaserad hyra för 
utomhusrestauranger under bar himmel 
Ajournering 11:35–11:40 

Beslut 
Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att i samverkan med Higab utreda och föreslå en 
modell för anbudsförfarande eller liknande för markupplåtelse, med avsikt att skapa 
förutsättningar för uteserveringar på platser där det finns särskilt intresse för staden att ha 
etableringar och som på grund av platsens särart inte lämpar sig för ordinarie 
markupplåtelseförfarande. 

Tidigare behandling 
Stadsmiljönämnden 2025-04-17 § 97 

Handlingar 
Yrkande från (M, D och L) 2025-04-17 (protokollsbilaga 1 § 104) 

Yrkande från (MP, S, V och C) 2025-05-16 (protokollsbilaga 2 § 104) 

Yrkanden 
Karin Karlsson (V), Roshan Yigit (S) och Kristoffer Filipsson (C) yrkar bifall till 
yrkandet från (MP, S, V och C). 

Love Josefsson (M) och Leslie Thorén (SD) yrkar bifall till yrkandet från (M, D och L). 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, nämligen yrkande om bifall till 
yrkandet från (MP, S, V och C) enligt protokollsbilaga 2 § 104 och yrkande om bifall till 
yrkandet från (MP, S, V och C) enligt protokollsbilaga 1 § 104.  

Ordföranden ställer yrkandena i proposition mot varandra och finner bifall till yrkandet 
från (MP, S, V och C).  

Omröstning begärs. 

Omröstning 
Stadsmiljönämnden godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst för bifall till yrkandet från (MP, S, V och C) enligt protokollsbilaga 2 § 104. 

Nej-röst för bifall till yrkandet från (M, D och L) enligt protokollsbilaga 1 § 104. 
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Roshan Yigit (S), Moa Tennberg (S), Louise Warenius (S), Kristoffer Filipsson (C), 
Axel Lundholm Eriksson (MP) och Karin Karlsson (V) röstar Ja. 

Toni Orsulic (M), Love Josefsson (M), Anders Torwald (D), Leslie Thorén (SD) och Jeta 
Ibishi (M) röstar Nej. 

Med sex Ja-röster och fem Nej-röster finner ordföranden att stadsmiljönämnden bifaller 
yrkandet från (MP, S, V och C) enligt protokollsbilaga 2 § 104. 
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§ 105 Ärendenummer SMF-2023-02570 
Återredovisning av uppdrag från kommunfullmäktige 
gällande säkra skolvägar och bilfria zoner kring skolor 

Beslut 
1. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att återkomma med en plan för vilka skolor 

som ska få säkra skolvägar och bilfria zoner 2026, där skolor med otrygg 
trafikmiljö prioriteras högst.  
 

2. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att, i lämpliga avseenden, dra lärdom från 
andra städer, exempelvis Paris arbete med skolgator ("rues aux écoles"), när nya 
säkra cykelvägar/bilfria zoner vid skolor utformas.  
 

3. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att i samverkan med Polisen säkerställa 
högre trafikefterlevnad i samband med genomförda åtgärder.  
 

4. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att samverka med NTF, Polisen eller annan 
lämplig organisation, för att skapa samverkande helheter, där utbildning i 
trafiksäkerhet och omformande av skolmiljöer båda ingår. 

 

Tidigare behandling 
Stadsmiljönämnden 2025-03-21 § 56 

Stadsmiljönämnden 2025-04-17 § 75 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Yrkande från Centerpartiet 2025-03-21 

Yrkande från (C, MP, S och V) 2025-05-16 (protokollsbilaga 1 § 105) 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M) och Leslie Thorén (SD) yrkar bifall till stadsmiljöförvaltningens 
tjänsteutlåtande och avslag till yrkandet från (C, MP, S och V).  

Leslie Thorén (SD) yrkar bifall till stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

Kristoffer Filipsson (C), Roshan Yigit (S) och Karin Karlsson (V) yrkar bifall till 
yrkandet från (C, MP, S och V). 
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Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns flera förslag till beslut, nämligen yrkande om bifall till 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande, yrkande om bifall till yrkandet från (C, MP, S 
och V) och yrkande om avslag till yrkandet från (C, MP, S och V). C mp s v JA 

Ordföranden ställer yrkandet från (C, MP S och V) i proposition mot 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och finner bifall till yrkandet från (C, MP, S och 
V) enligt protokollsbilaga 1 § 105. 

Protokollsanteckning 
Toni Orsulic (M) anmäler följande protokollsanteckning för (M och D): 

”Alla vill att trafikmiljön runt skolorna i Göteborg skall vara säker. Men att tro att all 
invånare som har barn i skolan kan och skall gå, cykla eller åka kollektivt när de lämnar 
av eller hämtar sina barn till och från skolan är inte realistiskt. 

Yrkande från C, MP, S, V innebär att de ger förvaltningen i uppdrag att göra det 
förvaltningen redan har i uppdrag och arbetar löpande med, trafiksäkerheten kring skolor, 
vilket innebär att det är ett icke yrkande i det avseendet. Samt att man ger förvaltningen 
ett uppdrag som man inte har någon befogenhet eller mandat att utföra, att säker ställa 
högre trafikefterlevnad, vilket är en uppgift för polisen. Vilket förvaltningen bekräftade 
under mötet.” 

Protokollsutdrag skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 106 Ärendenummer SMF-2024-01927 
Lokala ordningsföreskrifter för torghandeln i Göteborgs Stad 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden föreslår kommunfullmäktige att anta förslag till Lokala 

ordningsföreskrifter för torghandeln i Göteborgs Stad, i enlighet med bilaga 3 
till stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och att föreskriften träder i kraft 
2026-01-01.  
 

2. När föreskriften enligt beslutspunkt 1 träder i kraft upphör tidigare 
Torghandelsstadga för Göteborgs kommun antagen av kommunfullmäktige 1995-
06-21 § 15, att gälla.  
 

3. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att, i samverkan med 
exploateringsförvaltningen och stadsbyggnadsförvaltningen, fortsätta den 
pågående dialogen med näringsidkare på Kapellplatsen vilka bedriver handel via 
bodar. Syftet med dialogen ska vara att verksamheterna ska kunna finnas kvar 
stadigvarande på platsen.  
 

4. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att utreda ytterligare torg som är lämpliga 
för torghandel.  

 

Tidigare behandling 
Stadsmiljönämnden 2025-03-21 § 56 

Stadsmiljönämnden 2025-04-17 § 76 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande bilagor:  

- Nu gällande Torghandelsstadga för Göteborgs kommun  
- Jämförelsetabell  
- Förslag till nya Lokala föreskrifter för torghandeln i Göteborgs Stad 

inklusive kartor  

Yrkande från (MP, S, V och C) 2025-05-16 (protokollsbilaga 1 § 106) 

Yrkanden 
Karin Karlsson (V), Kristoffer Filipsson (C) och Roshan Yigit (S) yrkar bifall till 
yrkandet från (MP, S, V och C). 
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Toni Orsulic (M) yrkar avslag till yrkandet från (MP, S, V och C) och bifall till 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns flera förslag till beslut, nämligen yrkande om bifall till 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande, yrkande om bifall till yrkandet från (MP, S, V 
och C) som i övrigt bifaller tjänsteutlåtandet, och yrkande om att avslå yrkandet från 
(MP, S, V och C). 

Ordföranden börjar med att ställa yrkandet från (MP, S, V och C) som i övrigt bifaller 
tjänsteutlåtandet, i proposition mot yrkandet om att avslå yrkandet från (MP, S, V och C) 
och finner bifall till yrkandet. Ordföranden finner därefter att stadsmiljönämnden bifaller 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

Protokollsanteckning 
Toni Orsulic (M) anmäler följande protokollsanteckning för (M och D): 

”Vi finner detta yrkande och uppdrag till förvaltningen helt onödigt och ökar endast 
kostnaderna för Göteborgstad och arbetsbördan för förvaltningen.  

Att yrka på att en redan pågående dialog skall fortsätta är överflödigt. Att yrka på ett 
utreda vilka fler torg som kan vara intressanta för torghandel, när förvaltningen mycket 
tydligt både till nämnd och presidium förklarat att tala om vilket/vilka torg som 
nämnden/invånarna /handlare är intresserad av, så kommer de omgående att lösa detta. Vi 
från oppositionen finner inte heller att de nu angivna torgen för torghandel är ”huggen i 
sten” utan mycket enkelt, via ett nytt beslut i nämnden, kan utökas eller ändras.” 

Protokollsutdrag skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 107 Ärendenummer SMF-2024-01982 
Upphandling av Serviceresor 2027 avseende fasta volymer 
för tjänstepass 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden godkänner upphandling av Serviceresor 2027 avseende fasta 

volymer för tjänstepass, med trafikstart 2027-02-01 till ett belopp om 1 600 
miljoner SEK för en avtalsperiod på 60 månader, samt ger 
stadsmiljöförvaltningen i uppdrag att genomföra upphandlingen och inköp samt 
teckna avtal. 
 

2. Stadsmiljönämnden får i uppdrag att i mesta möjliga mån ställa krav kring att 
leverantörerna inte arbetar utifrån en modell med delade pass. 
 

3. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att ställa krav på arbetsvillkor motsvarande 
fullvärdiga svenska kollektivavtal, inklusive men inte begränsat till 
kollektivavtalslikande löner och möjlighet till pauser under arbetsdagen.  
 

4. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att säkerställa att upphandlingen går linje 
med målen i Göteborgs Stads näringslivsstrategiska program 2023–2035 om att 
förbättra företagsklimatet och innovationskraften i Göteborg.  
 

5. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att i högsta möjliga mån kravställa 
helelektriska fordon, med undantag för rullstolsbussar.  
 

Tidigare behandling 
Stadsmiljönämnden 2025-04-17 § 89 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Yrkande från (MP, S och V) 2025-04-17  

Yrkande från (MP, S, V och C) 2025-05-16 (protokollsbilaga 1 § 107) 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M) yrkar bifall till stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och avslag till 
yrkandet från (MP, S, V och C). 

Kristoffer Filipsson (C), Roshan Yigit (S), Karin Karlsson (V) och Leslie Thorén (SD) 
yrkar bifall till yrkandet från (MP, S, V och C). 
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Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns flera förslag till beslut, nämligen yrkande om bifall till 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande, yrkande om bifall till yrkandet från (MP, S, V 
och C) som i övrigt bifaller tjänsteutlåtandet, och yrkande om avslag till yrkandet från 
(MP, S, V och C). 

Ordföranden frågar först om stadsmiljönämnden kan bifalla stadsmiljöförvaltningens 
tjänsteutlåtande och finner bifall.  

Därefter ställer ordföranden yrkandet från (MP, S, V och C) i proposition mot yrkandet 
om att avslå densamma och finner att stadsmiljönämnden bifaller yrkandet enligt 
protokollsbilaga 1 § 107. 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
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§ 108 Ärendenummer SMF-2025-00097 
Genomförandebeslut Stadsmiljöåtgärder Götaplatsen 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden antar genomförandebeslut för åtgärden ”Stadsmiljöåtgärder 

Götaplatsen” inför fortsatt arbete med systemhandling, projektering och 
produktion.  
 

2. Stadsmiljönämnden ger stadsmiljöförvaltningen i uppdrag att genomföra 
upphandlingar och inköp samt teckna de avtal som krävs för att genomföra 
genomförandebeslutet. 
 

3. Att ett eventuellt ”vattenspel” på Götaplatsen skall beslutas av 
stadsmiljönämnden.  
 

4. Förvaltningen får i uppdrag att återkomma med en skriftlig konsekvensanalys 
gällande olika vägval inför beslut som beskriver risker och möjligheter med att 
anlägga ett nytt vattenspel eller flytta det existerande. 
 

5. Förvaltningen får i uppdrag att arbeta in stadsbyggnadsnämndens synpunkter i 
ärendet i det fortsatta arbetet.  
 

Tidigare behandling 
Stadsmiljönämnden 2025-04-17 § 91 

Handling 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Yrkande från (MP, S, V, M och D) 2025-05-16 (protokollsbilaga 1 § 108) 

Protokollsanteckning från (MP, S, V och C) 2025-05-16 (protokollsbilaga 2 § 108) 

Yrkanden 
Karin Karlsson (V), Toni Orsulic (M), Leslie Thorén (SD), Kristoffer Filipsson (C) och 
Roshan Yigit (S) yrkar bifall till stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och bifall till 
gemensamt tilläggsyrkande från (MP, S, V, M och D). 

Karin Karlsson anmäler en protokollsanteckning från (MP, S och V). 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut, nämligen att bifalla 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och tilläggsyrkande från (MP, S, V, M och D) 
enligt protokollsbilaga 1 § 108 och finner bifall. 
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Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
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Protokollsanteckning 
Karin Karlsson anmäler en protokollsanteckning från (MP, S och V) enligt 
protokollsbilaga 2 § 108. 

Protokollsutdrag skickas till 
Stadsbyggnadsnämnden 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 20 (44) 

 

§ 109 Ärendenummer SMF-2024-02035 
Göteborgsförslag 13087 - Övergångsställe i Kallebäck 
Separatorsgatan - Skummjölksgatan - Fridaskolan 

Beslut 
Stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 13087. 

Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att göra gångpassagen vid 
Separatorsgatan/Skummjölksgatan säkrare för fotgängare, exempelvis genom att bygga 
ett övergångsställe. 
 

Tidigare behandling 
Stadsmiljönämnden 2025-03-21 § 63 

Stadsmiljönämnden 2025-04-17 § 78 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Göteborgsförslag 13087 

Yrkande från (MP, S, V och C) 2025-04-17 (protokollsbilaga 1 § 109) 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M) yrkar avslag på yrkandet från (MP, S, V och C) och bifall till 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

Karin Karlsson (V), Kristoffer Filipsson (C), Roshan Yigit (S), Axel Lundholm Eriksson 
(MP) yrkar bifall till yrkandet från (MP, S, V och C). 

Leslie Thorén (SD) yrkar bifall till stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns flera förslag till beslut, nämligen yrkande om att bifalla 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande, yrkande om att bifalla yrkandet från (MP, S, V 
och C) och yrkande om att avslå yrkandet från (MP, S, V och C). 

Ordföranden konstaterar att ingen yrkat avslag på stadsmiljöförvaltningens 
tjänsteutlåtande. Hon frågar därför nämnden om yrkandet från (MP, S, V och C) är ett 
tilläggsyrkande till tjänsteutlåtandet och finner att nämnden anser att den är ett 
tilläggsyrkande. Därefter frågar hon nämnden om nämnden kan bifalla 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och finner att nämnden bifaller 
tjänsteutlåtandet. 
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Sedan ställer ordföranden tilläggsyrkandet från (MP, S, V och C) enligt protokollsbilaga 
1 § 109 i proposition mot yrkandet om att avslå yrkandet från (MP, S, V och C) och 
finner att stadsmiljönämnden bifaller yrkandet. 

Protokollsanteckning 
Toni Orsulic (M) anmäler följande protokollsanteckning från (M och D): 

Vi anser att detta Göteborgsförslag borde avslås. Detta efter att förvaltningen på ett 
mycket tydligt och konkret sätt, uppbackat av flertalet trafikutredningar som gjort, kunnat 
påvisa att ett eventuellt övergångställe skulle markant öka risken för olyckor. Detta då ett 
övergångställe mer syftar till att styra trafikflödet på en enskild plats än att höja 
trafiksäkerheten, även om många människor tror något annat. 

Protokollsutdrag skickas till 
Demokrati- och medborgarservice 

Förslagsställaren 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
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§ 110 Ärendenummer SMF-2025-00434 
Göteborgsförslag 13214 - Upprusta Axel Dahlströms Torg 

Beslut 
Stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 13214. 

 

Tidigare behandling 
Stadsmiljönämnden 2025-04-17 § 92 

Handling 
Göteborgsförslag 13214 

Yrkanden 
Karin Karlsson (V) yrkar avslag på Göteborgsförslaget med hänvisning till att det redan 
finns en prioritering gjord som inkluderar Axel Dahlströms Torg. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen yrkande om att 
avslag, och finner att stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 13214. 

Protokollsutdrag skickas till 
Demokrati och medborgarservice 

Förslagsställaren 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 23 (44) 

 

§ 111 Ärendenummer SMF-2025-00025 
Månadsuppföljning per april 2025 

Beslut 
Stadsmiljönämnden antecknar den skriftliga informationen gällande månadsuppföljning 
per april 2025 till protokollet. 

 

Handling 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande, och finner bifall. 

 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
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§ 112 Ärendenummer SMF-2025-00553 
Göteborgs Stads inspel till Västtrafiks Trafikplan 2027  
 

Ärendet utgår från dagens sammanträde. 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 25 (44) 

 

§ 113 Ärendenummer SMF-2023-02307 
Svar på återremiss från kommunfullmäktige gällande översyn 
för taxa för markupplåtelse 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden föreslår kommunfullmäktige att fastställa beräkningsgrund 

för avgifter för upplåtelse av offentlig plats med principen om huvud- och 
underkategorier, enligt bilaga 6 och 7 till stadsmiljöförvaltningens 
tjänsteutlåtande. 
 

2. Stadsmiljönämnden föreslår kommunfullmäktige att avgifterna regleras årligen 
efter konsumentprisindex med basmånad oktober år 2020 som jämförs med index 
oktober månad året innan taxan ska gälla. Vid uppräkning av taxa för upplåtelser 
sker avrundning till närmaste heltal. 
 

3. Stadsmiljönämnden föreslår kommunfullmäktige att fastställa allmänna 
bestämmelser för upplåtelser på offentlig plats, enligt bilaga 6 till 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

4. Stadsmiljönämnden föreslår kommunfullmäktige att förklara uppdraget till 
trafiknämnden att återkomma med förslag på aktualiserat regelverk och ny 
konstruktion för upplåtelse och avgiftsuttag för gatumark och annan allmän 
platsmark (KF 2020-12-10 § 16, punkt 4) som fullgjort. 
 

5. Stadsmiljönämnden föreslår kommunfullmäktige att förklara uppdraget om 
återremiss (KF 2024-02-29 § 73) som fullgjort. 
 

6. Stadsmiljönämnden förklarar uppdraget från stadsmiljönämnden (2025-02-07 
§11) som fullgjort. 
 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande bilagor: 

- Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-12-10 § 16 och handling 2020 nr 252 
- Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2021-03-25 § 17 och handling 2021 nr 35 
- Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2024-02-29 § 73 och handling 2024 nr 26 
- Protokollsutdrag stadsmiljönämnden 2025-02-07 § 11  
- Information om beräkningar, resonemang och jämförelse med 

tidigare taxa (2025) 
- Beräkningsgrund markupplåtelsetaxa (2025) 
- Beräkningsgrund markupplåtelsetaxa Zonindelning (2025) 
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Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande, och finner bifall. 

Protokollsutdrag skickas till 
Kommunfullmäktige 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 27 (44) 

 

§ 114 Ärendenummer SMF-2025-00588 
Återrapportering av uppdrag från kommunfullmäktige i 
budget 2024 om att utreda flytbryggor och andra 
förtöjningsplatser av gästhamnstyp för fritidsbåtar 
i centrala lägen 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden antecknar stadsmiljöförvaltningens analys kring nya platser 

för fritidsbåtar till protokollet. 
 

2. Stadsmiljönämnden föreslår kommunfullmäktige att förklara stadsmiljönämndens 
uppdrag från kommunfullmäktiges budget 2024 om att i samverkan med Grefab 
utreda flytbryggor och andra förtöjningsplatser av gästhamnstyp för fritidsbåtar i 
centrala lägen för fullgjort. 

 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande bilaga: 

- Bildpresentation: Politiska uppdrag 2024 – Redovisning, Uppdrag att i 
samverkan med Grefab utreda flytbryggor och andra förtöjningsplatser av 
gästhamnstyp för fritidsbåtar i centrala lägen 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande, och finner bifall. 

Protokollsutdrag skickas till 
Kommunfullmäktige 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
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§ 115 Ärendenummer SMF-2025-00396 
Återrapportering av uppdrag från kommunfullmäktige i 
budget 2025 att utöka antalet fritidsresor inom färdtjänsten 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden ger stadsmiljöförvaltningen tillstånd att tilldela 0 extra 

färdtjänstresor för resgrupp A, 24 extra färdtjänstresor för resgrupp B samt 80 
extra färdtjänstresor för resgrupp C. De extra resorna är utöver grundtilldelningen 
resor för personer med färdtjänsttillstånd. 
 

2. Stadsmiljönämnden förklarar uppdraget från kommunfullmäktige i budget 2025 
om att utöka antalet fritidsresor inom färdtjänsten som fullgjort. 
 

Handling 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande, och finner bifall. 

Protokollsutdrag skickas till 
Kommunfullmäktige 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
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§ 116 Ärendenummer SMF-2024-02363 
Återrapportering av uppdrag från stadsmiljönämnden om att 
se över möjligheten att tillåta A-traktorer och mopedbilar på 
stadens pendelparkeringar 

Beslut 
Stadsmiljönämnden bordlägger ärendet till nästa nämndsammanträde. 

 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande bilagor: 

- Protokollsutdrag stadsmiljönämnden 2024-11-22 § 206 
- Yrkande från (C, MP, S och V) 2024-11-22 

Yrkande från (D, M, L och KD) 2025-05-16 (protokollsbilaga 1 §116) 

Yrkanden 
Anders Torwald (D) yrkar bifall till yrkandet från (D, M, L och KD). 

Kristoffer Filipsson (C), Karin Karlsson (V) och Roshan Yigit (S) yrkar på att ärendet 
bordläggs till nästa nämndsammanträde. 

Anders Torwald (D) yrkar på att ärendet avgörs idag. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns flera förslag till beslut, nämligen yrkande om att bifalla 
yrkandet från (D, M, L och KD) enligt protokollsbilaga 1 § 116, yrkande om att ärendet 
bordläggs till nästa nämndsammanträde och yrkande om att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer först yrkandet om bordläggning i proposition mot yrkandet om att 
avgöra ärendet idag, och finner att stadsmiljönämnden bordlägger ärendet till nästa 
nämndsammanträde. 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 30 (44) 

 

§ 117 Ärendenummer SMF-2025-00286 
Yttrande över remiss från kommunstyrelsen angående 
förslag till riktlinje för arbetet med mänskliga rättigheter och 
likvärdig service 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden tillstyrker kommunstyrelsens förslag till riktlinje för arbetet 

med mänskliga rättigheter och likvärdig service. 
 

2. Stadsmiljönämnden översänder stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande som sitt 
eget yttrande till kommunstyrelsen. 
 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande bilagor: 

- Kommunstyrelsens remittering av förslag till riktlinje för arbetet med mänskliga 
rättigheter och likvärdig service 

Yrkande från Sverigedemokraterna, 2025-05-16 (protokollsbilaga 1 § 117) 

Yrkanden 
Leslie Thorén (SD) yrkar bifall till yrkandet från (SD). 

Roshan Yigit (S) och Karin Karlsson (V) yrkar bifall till stadsmiljöförvaltningens 
tjänsteutlåtande och avslag till yrkandet från (SD). 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns flera förslag till beslut, nämligen yrkande om att bifalla 
yrkandet från (SD), yrkande om att bifalla stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och 
att avslå yrkandet från (SD). 

Ordföranden ställer yrkandet från (SD) i proposition mot stadsmiljöförvaltningens 
tjänsteutlåtande och finner att stadsmiljöförvaltningen bifaller tjänsteutlåtandet.  

Protokollsutdrag skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
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§ 118 Ärendenummer SMF-2025-00040 
Stadsmiljönämndens delegationsordning 2025 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden fastställer delegationsordning enligt bilaga 1 till 

stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande.  
2. Stadsmiljönämnden överlåter åt förvaltningsdirektören att vidaredelegera till 

annan anställd. 
 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande bilagor: 

- Förslag till delegationsordning 
- Delegationsordning antagen 2025-03-22 
- Skillnader mellan föreslagen delegationsordning och gällande delegationsordning 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande, och finner bifall. 

 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 
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§ 119 Ärendenummer SMF-2025-00601 
Redovisning av systematiskt brandskyddsarbete 2024 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden antecknar redovisningen i enlighet med stadens riktlinje för 

systematiskt brandskyddsarbete. 
 

2. Stadsmiljönämnden ger stadsmiljöförvaltningen i uppdrag att till nästa 
sammanträde återkomma med svar på frågan om antalet falska utryckningar. 
 

3. Stadsmiljönämnden ger stadsmiljöförvaltningen i uppdrag att till nästa 
sammanträde återkomma med svar på frågan hur utrymningar av elektriska 
fordon görs. 
 

Handling 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Yrkanden 
Karin Karlsson (V) yrkar på att be förvaltningen att till nästa sammanträde återkomma 
med svar på frågan om antalet falska utryckningar. 

Toni Orsulic (M) yrkar på att be förvaltningen att till nästa sammanträde återkomma med 
svar på frågan hur utrymningar av elektriska fordon görs. 

Karin Karlsson (V) yrkar bifall till stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns flera förslag till beslut, nämligen att bifalla 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande och att be stadsmiljöförvaltningen att 
återkomma med svar på frågorna om hur utrymningar av elektriska fordon görs och ett 
svar på antalet falska utryckningar. 

Ordföranden finner att stadsmiljönämnden bifaller tjänsteutlåtandet och att nämnden ber 
förvaltningen att till nästa sammanträde återkomma med svar på frågorna. 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 
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§ 120 Ärendenummer SMF-2023-00069 
Nomineringar till färdtjänstens råd för funktionshinderfrågor 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden utser Alexander Sjöberg som ny ledamot för Rörelsehindrade 

barn- och ungdom (RBU) i färdtjänstens råd för funktionshinderfrågor. 
 

2. Stadsmiljönämnden utser Malin Petersson som ny ledamot för Funktionsrätt 
Göteborg i färdtjänstens råd för funktionshinderfrågor. 
 

3. Stadsmiljönämnden utser Åsa Granbom Jonsson som ny ledamot för FUB 
Göteborg och Ingrid Olsson som ersättare för FUB Göteborg till färdtjänstens råd 
för funktionshinderfrågor. 
 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande bilagor:  

- Protokoll från Rörelsehindrade barn- och ungdom (RBU) 2025-01-29 § 16 
- Protokoll från Funktionsrätt Göteborgs Styrelsemöte 2025-02-27 § 9 
- Protokoll från FUB Göteborgs styrelsemöte 2025-04-02 § 12 

Yrkanden 
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande, och finner bifall. 

Protokollsutdrag skickas till 
Rörelsehindrade barn och ungdom (RBU) 

Funktionsrätt Göteborg 

FUB Göteborg 

Färdtjänstens råd för funktionshinderfrågor 
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§ 121 Ärendenummer SMF-2025-00149 
Genomförandebeslut Ny gestaltning Järntorgets toalett- och 
teknikbyggnad 

Beslut 
Stadsmiljönämnden antar genomförandebeslut för åtgärden ”Ny gestaltning Järntorgets 
toalett- och teknikbyggnad” inför start av projektering och produktion. 
 

Handling 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande, och finner bifall. 
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§ 122 Ärendenummer SMF-2023-01530 
Genomförandebeslut renovering och utveckling av 
Älvsborgsdammen 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden antar genomförandebeslut för åtgärden renovering och 

utveckling av ”Älvsborgsdammen” inför start av produktion. 
 

2. Stadsmiljönämnden ger stadsmiljöförvaltningen i uppdrag att genomföra 
upphandlingar och inköp samt teckna de avtal som krävs för att genomföra 
genomförandebeslutet. 
 

Handling 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen 
stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande, och finner bifall. 

 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 36 (44) 

 

§ 123 Ärendenummer SMF-2025-00280 
Genomförandebeslut Omdaning av Basargatan utmed 
Kungstorget 

Beslut 
Stadsmiljönämnden bordlägger ärendet till nästa nämndsammanträde. 

 

Handlingar 
Stadsmiljöförvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande bilaga: 

- Basargatan och Bastion Johannes Dux vid Kungstorget - gestaltning av allmän 
plats. Förslagshandling 2024-12-18. 

Yrkande från (M, D, KD och L) 2025-05-16 (protokollsbilaga 1 § 123) 

Yrkanden 
Karin Karlsson (V) yrkar på att ärendet bordläggs till nästa nämndsammanträde. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut, nämligen dennes egna yrkande om 
att ärendet bordläggs till nästa nämndsammanträde. Ordföranden finner att 
stadsmiljönämnden bordlägger ärendet till nästa nämndsammanträde. 

 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 37 (44) 

 

§ 124 Ärendenummer SMF-2025-00565 
Göteborgsförslag 13226 - Stängsling på stora Amundön 

Beslut 
Stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 13226. 

 

Handling 
Göteborgsförslag 13226 

Protokollsanteckning från (MP, S och V) 2025-05-16 (protokollsbilaga 1 § 124) 

Yrkanden 
Karin Karlsson (V) yrkar avslag på Göteborgsförslag 13226. 

Toni Orsulic (M) yrkar på att beredning av Göteborgsförslag 13226. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, nämligen yrkande om att avslå 
Göteborgsförslag 13226 och yrkande om att bereda Göteborgsförslag 13226. 
Ordföranden ställer yrkandena i proposition mot varandra och finner att 
stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 13226. 

Protokollsanteckning 
Louise Warenius (S) anmäler en protokollsanteckning från (MP, S, och V), 
protokollsbilaga 1 § 124). 

Protokollsutdrag skickas till 
Demokrati- och medborgarservice 

Förslagsställaren 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 38 (44) 

 

§ 125 Ärendenummer SMF-2025-00567 
Göteborgsförslag 13227 - Highland Cattle på Stora Amundön 

Beslut 
Stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 13227. 

 
Handling 
Göteborgsförslag 13227 

Protokollsanteckning från (MP, S och V) 2025-05-16 (protokollsbilaga 1 § 125). 

Yrkanden 
Karin Karlsson (V) yrkar avslag på Göteborgsförslag 13227. 

Toni Orsulic (M) yrkar på att beredning av Göteborgsförslag 13227. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, nämligen yrkande om att avslå 
Göteborgsförslag 13227 och yrkande om att bereda Göteborgsförslag 13227. 
Ordföranden ställer yrkandena i proposition mot varandra och finner att 
stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 13227. 

Protokollsanteckning 
Louise Warenius (S) anmäler en protokollsanteckning från (MP, S, och V), 
protokollsbilaga 1 § 125. 

Protokollsutdrag skickas till 
Demokrati- och medborgarservice 

Förslagsställaren 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 39 (44) 

 

§ 126 Ärendenummer SMF-2025-00509 
Göteborgsförslag 13217 - inglasade uteserveringar  

Beslut 
Stadsmiljönämnden avslår Göteborgsförslag 13217. 

 
Handling 
Göteborgsförslag 12317 

Protokollsanteckning från (SD) 2025-05-16 (protokollsbilaga 1 § 126). 

Protokollsanteckning från (M och D), 2025-05-16 (protokollsbilaga 2 § 126). 

Protokollsanteckning från (MP, S och V) 2025-05-16 (protokollsbilaga 3 § 126). 

Yrkanden 
Karin Karlsson (V) yrkar avslag på Göteborgsförslag 13217. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen yrkande om att 
avslå Göteborgsförslag 13217, och finner att stadsmiljönämnden avslår 
Göteborgsförslaget. 

Protokollsanteckningar 
Leslie Thorén (SD) anmäler en protokollsanteckning från (SD), protokollsbilaga 1 § 126. 

Toni Orsulic (M) anmäler en protokollsanteckning från (M och D), protokollsbilaga 2 § 
126. 

Karin Karlsson (V) anmäler en protokollsanteckning från (MP, S och V), protokollsbilaga 
3 § 126. 

Protokollsutdrag skickas till 
Demokrati- och medborgarservice 

Förslagsställaren 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 40 (44) 

 

§ 127 Ärendenummer SMF-2025-00763 
Delegationsbeslut anmälda till stadsmiljönämnden 2025-05-
16 

Beslut 
1. Stadsmiljönämnden antecknar anmälda delegationsbeslut till protokollet. 

 
2. Stadsmiljönämnden ger stadsmiljöförvaltningen i uppdrag att till nästa 

nämndsammanträde återkomma med skriftligt svar på frågan om vad som drivit 
kostnadsökningen vid cykelbanan Åkareplatsen–Drottningtorget från februari 
till mars.  
 

Handlingar 
Anmälda delegationsbeslut Långa Tunga Breda mars 2025 

Delegationsbeslut från diariet anmälda till stadsmiljönämnden 2025-05-16 

Anmälan av delegationsbeslut serviceresor mars 

Anmälan av delegationsbeslut bidrag kajer och bryggor 

Anmälan av delegationsbeslut Avvikelser investeringar och reinvesteringar 

Anmälan av delegationsbeslut Väghållarbeslut 

Anmälan av delegationsbeslut tillfälliga lokala trafikföreskrifter 

Anmälan av delegationsbeslut starttillstånd spår 

Anmälan av delegationsbeslut starttillstånd gata 

Anmälan av delegationsbeslut parkering mars 

Anmälan av delegationsbeslut Lokala trafikföreskrifter 

Anmälan av delegationsbeslut förordnande av parkeringsvakter 

Anmälan av delegationsbeslut färdtjänsttillstånd mars 2025 

Anmälan av delegationsbeslut Boendeparkering 

Anmälan av delegationsbeslut om ersättning i skadeärenden 

 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 41 (44) 

 
Yrkanden 
Anders Torwald (D) yrkar på att uppdra åt stadsmiljöförvaltningen att till nästa 
nämndsammanträde återkomma med skriftligt svar på sin fråga om vad som drivit 
kostnadsökningen vid cykelbanan Åkareplatsen–Drottningtorget från februari till mars. 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 42 (44) 

 

§ 128 Ärendenummer SMF-2025-00764 
Inkomna skrivelser till stadsmiljönämnden 2025-05-16 

Beslut 
Stadsmiljönämnden antecknar inkomna skrivelser till protokollet. 
 

Handlingar 
Granskningsplan stadsmiljönämnden 2025 

Fråga och svar från Kristoffer Filipsson (C) avseende upphandling av serviceresor fasta 
volymer 

Skrivelse från medborgare gällande naturreservatet Stora Amundön 

Protokoll färdtjänstens råd för funktionshinderfrågor 2025-04-07 

Fråga och svar från Karin Pleijel (MP) rörande cykelstråk i anslutning till kommungräns 
Gunnilse-Lerum 

Facklig samverkansgrupp FSG protokoll 2025-04-10 

Omprövning Haga Nygata släta stråk 

Rapport – Markbeläggningstest 2024-10-24 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 43 (44) 

 

§ 129 Ärendenummer SMF-2025-00970 
Yrkande från (M, D, KD och L) gällande tillgänglighet vid 
Saltholmens båthållplats 

Beslut 
Stadsmiljönämnden bordlägger ärendet till nästa nämndsammanträde. 
 

Handling 
Yrkande från (M, D, KD och L) 2025-05-16 (protokollsbilaga 1 § 129) 

Yrkanden 
Karin Karlsson yrkar på att ärendet bordläggs till nästa nämndsammanträde.  

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen sitt eget yrkande 
om bordläggning, och finner att stadsmiljönämnden bordlägger ärendet till 
nästa nämndsammanträde. 

 



Protokoll nr 7 
Sammanträdesdatum: 2025-05-16 

 

Stadsmiljönämnden 
 

  

Göteborgs Stad Stadsmiljöförvaltningen protokoll 44 (44) 

 

§ 130 Ärendenummer SMF-2025-00981 
Yrkande från (C, MP, S och V) angående 
trafiksäkerhetshöjande åtgärder 

Beslut 
Stadsmiljönämnden bordlägger ärendet till nästa nämndsammanträde. 

 

Handling 
Yrkande från (C, MP, S och V) 2025-05-16 (protokollsbilaga 1 § 130) 

Yrkanden 
Toni Orsulic (M) yrkar på att ärendet bordläggs till nästa nämndsammanträde. 

Propositionsordning  
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, nämligen yrkande om att 
ärendet bordläggs, och finner att stadsmiljönämnden bordlägger ärendet till 
nästa nämndsammanträde. 

 



 

Göteborgs Stad kommunstyrelsen 1 (1) 

  

   

Yrkande angående – Omsättningsbaserad 
hyra för utomhusrestauranger under bar 
himmel 

Förslag till beslut 
I stadsmiljönämnden: 

1. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att ta fram ett förslag för 
omsättningsbaserad hyra för utomhusrestaurangers servering på allmän 
platsmark, i de fall där verksamheten inte har möjlighet att omlokalisera sin 
servering till yta inomhus vid dåligt väder. 

2. Förslaget ska inkludera kriterier för vilka verksamheter som omfattas, samt nivå 
på hyressättning i linje med branschstandard. 

3. Förvaltningen ska ombesörja att modellen börjar tillämpas skyndsamt under 
2025. 

Yrkandet 

Göteborg ska vara en levande och välkomnande stad där restaurang- och 
nöjeslivet har goda förutsättningar att utvecklas. Ett rikt utbud av uteserveringar 
stärker både stadens attraktivitet och tillgången till trygga, levande miljöer – inte 
minst under sommarmånaderna. 

Samtidigt har många uteserveringar, särskilt de som saknar inomhusalternativ, 
mycket små marginaler. De är helt beroende av väderförhållanden och tvingas 
ofta hålla stängt vid regn eller kyla. Exemplet med Bar Himmel på Götaplatsen 
visar tydligt hur en fast hyressättning som inte tar hänsyn till väderberoende 
förutsättningar kan göra det omöjligt att fortsätta bedriva verksamhet. 

Restaurangbranschen är inte bara viktig för stadens puls och attraktivitet – den är 
också en inkörsport till arbetslivet för många unga. Fler restauranger i drift 
betyder fler arbetstillfällen, vilket kan bidra till att minska 
ungdomsarbetslösheten. 

Vi menar att Göteborg behöver ett mer flexibelt och rimligt hyressystem för 
uteserveringar där förutsättningarna är särskilt osäkra. Genom att införa en 
omsättningsbaserad hyra för servering på allmän platsmark i dessa fall skapar vi 
bättre möjligheter för näringsidkare att våga satsa, även i tuffa tider. 

För att ge effekt redan i år bör förvaltningen prioritera arbetet och göra vad som är 
möjligt för att modellen ska kunna börja tillämpas redan under våren 2025. 

Stadsmiljönämnden  
  
  

Yrkande 

 

2025-04-16 

M, D 

Nytt ärende 



 
Stadsmiljönämnden 

Yrkande angående – Bar Himmel. 

Förslag till beslut 
I Stadsmiljönämnden: 

1. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att i samverkan med Higab utreda och föreslå en modell för 

anbudsförfarande eller liknande för markupplåtelse, med avsikt att skapa förutsättningar för 

uteserveringar på platser där det finns särskilt intresse för staden att ha etableringar och som på 

grund av platsens särart inte lämpar sig för ordinarie markupplåtelseförfarande. 

Yrkandet 
Platån uppe på Götaplatsen och dess tillhörande trappor har varit föremål för en uppskattad 

uteservering under de senaste sommarsäsongerna. Vi vill fortsatt se detta återkommande inslag för att 

öka stadslivet i området.  

Vi vill därför utreda förutsättningarna för att kunna tilldela markupplåtelse via anbudsförfarande eller 

föreslå annan modell för att till exempel skapa förutsättningar för etableringar på Götaplatsen och 

andra relevanta platser där uteserveringar behövs för att få en levande och trevlig stadsmiljö. 

Dialog bör ske med relevanta aktörer såsom exempelvis Citysamverkan. 

Stadsmiljönämnden  
  

  

Yrkande 

 

 

2025-05-14 

Miljöpartiet, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 

Centerpartiet  



 
Göteborgs Stad kommunstyrelsen 

Yrkande angående Återredovisning av uppdrag från 
kommunfullmäktige gällande säkra skolvägar och 
bilfria zoner kring skolor 

Förslag till beslut 
I stadsmiljönämnden: 

1. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att återkomma med en plan för vilka skolor som ska få säkra 

skolvägar och bilfria zoner 2026, där skolor med otrygg trafikmiljö prioriteras högst. 

2. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att, i lämpliga avseenden, dra lärdom från andra städer, 

exempelvis Paris arbete med skolgator ("rues aux écoles"), när nya säkra cykelvägar/bilfria zoner 

vid skolor utformas. 

3. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att i samverkan med Polisen säkerställa högre 

trafikefterlevnad i samband med genomförda åtgärder. 

4. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att samverka med NTF, Polisen eller annan lämplig 

organisation, för att skapa samverkande helheter, där utbildning i trafiksäkerhet och omformande 

av skolmiljöer båda ingår. 

Yrkandet 
Sedan 2023 har Stadsmiljöförvaltningen arbetat med budgetuppdraget för att skapa säkra cykelvägar 

och bilfria zoner vid skolor med en otrygg trafikmiljö där detta är lämpligt. Arbetet fortskrider och det 

finns idag samarbeten mellan Grundskolenämnden och Stadsmiljönämnden för att påskynda arbetet, 

och för att hitta ett bra urval av skolor. 

NTF arbetar sedan 1930-talet ihop med skolor för att stärka utbildningen inom trafiksäkerhet riktad till 

barn och unga. Polisen har tidigare haft denna typ av utbildning, med speciellt fokus på trafiksäkerhet 

på cykel. Att kombinera en omdaning till säkra cykelvägar och bilfria zoner med utbildning skulle 

utgöra en väl fungerande helhet. 

I Göteborg är det endast 4 av 10 barn som aktivt reser till skolan genom att gå eller cykla. Dock finns 

en klar möjlighet att öka denna siffra, eftersom en majoritet av barnen bor inom gång- och 

cykelavstånd till sina skolor. En av de vanligaste orsakerna som föräldrar uppger till att de skjutsar 

sina barn är otrygg trafik. En fallstudie som Göteborgs Universitet gjorde visar att en tredjedel av 

barnen på Kungsladugårdsskolan lämnas med bil – trots att fler än nio av tio elever bor kortare än två 

kilometer från skolan. Otrygga skolvägar blir en ond spiral som innebär att fler skjutsar sina barn, 

vilket i sin tur leder till ännu mer otrygghet. 

Återredovisningen av uppdraget att i samverkan med grundskolenämnden skapa säkra cykelvägar och 

bilfria zoner vid skolor visar att det enbart Ånässkolan som fått fysiska åtgärder med anledning av 

arbetet. Under 2025 väntas inga nya skolor med bilfria zoner att kunna bli klara, dock tas en 

handlingsplan fram. Åtgärden vid Ånässkolan har blivit uppskattad av både föräldrar och personal, 

Stadsmiljönämnden  
  

  

Yrkande 

 

2025-05-12 

Centerpartiet, Miljöpartiet, Socialdemokraterna och 

Vänsterpartiet. 



 
Göteborgs Stad kommunstyrelsen 

däremot har trafikefterlevnaden inte varit tillfredsställande då många bilister helt enkelt bryter mot 

trafikreglerna. 

Vi anser att det arbete som staden gjort vid Ånässkolan är mycket positivt. Arbetet med säkra 

cykelvägar och bilfria zoner vid skolor behöver nu skalas upp. Stadsmiljöförvaltningen får därför i 

uppdrag att återkomma med en plan för vilka skolor som ska få säkra skolvägar och bilfria zoner 2026, 

där skolor med otrygg trafikmiljö prioriteras högst. 

Även om förutsättningarna i trafikreglering och krav på skolmiljöer skiljer sig, kan ett inspirerande 

exempel att studera vara Paris koncept skolgator (rues aux écoles). Dessa gator är helt eller delvis 

avstängda för motorfordon, vilket skapar utrymme för grönområden, lek och promenader. På några få 

år har staden anpassat över 200 gator och målet till 2026 är 300 gator. 

Dessa "rues aux écoles" kan vara helt avstängda för motorfordon med hjälp av flyttbara barriärer som 

tillåter passage för räddningsfordon och servicefordon, men hindrar annan motortrafik. Där det varit 

möjligt har grönområden med trädplanteringar anlagts. I vissa fall, där tillgång till parkeringsplatser 

eller behov av leveranser finns, är gatorna fortfarande öppna för vissa fordon som måste köra i 

gångfart, medan fotgängare har företräde på hela gatan. 

För att öka takten i det fortsatta arbetet med säkra skolvägar och bilfria zoner vid skolor kan lärdomar 

dras från andra städer, såsom Paris, och för att säkerställa högre trafikefterlevnad bör samverkan 

stärkas med Polisen. 

 



 
Stadsmiljönämnden 

Yrkande angående Lokala ordningsföreskrifter för 
torghandeln i Göteborgs Stad 

Förslag till beslut 
I Stadsmiljönämnden: 

1. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att, i samverkan med exploateringsförvaltningen och 

stadsbyggnadsförvaltningen, fortsätta den pågående dialogen med näringsidkare på Kapellplatsen 

vilka bedriver handel via bodar. Syftet med dialogen ska vara att verksamheterna ska finnas kvar 

stadigvarande på platsen.  

2. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att utreda ytterligare torg som är lämpliga för torghandel. 

3. I övrigt bifalles tjänsteutlåtandet. 

Yrkandet 
Torghandel är ett uppskattat inslag i stadsmiljön som bidrar till stadsliv, service och främjar 

småskaligt näringsliv. Vi ser det som viktigt att dialogen fortsätter med de näringsidkare på 

Kapellplatsen som bedriver handel genom försäljningsbodar, i syfte att dessa ska kunna finnas kvar 

stadigvarande på platsen.  

Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att utreda ytterligare torg som är lämpliga för torghandel. 

Grönsakstorget skulle, med anledning av kommande omvandling, kunna vara intressant att studera 

som möjligt torg. 

Stadsmiljönämnden  
  

  

Yrkande 

 

 

2025-05-12 

Miljöpartiet, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 

Centerpartiet 



 
Stadsmiljönämnden 

Yrkande angående Upphandling av Serviceresor 
2027 avseende fasta volymer för tjänstepass 

Förslag till beslut 
I Stadsmiljönämnden: 

1. Stadsmiljönämnden får i uppdrag att i mesta möjliga mån ställa krav kring att leverantörerna inte 

arbetar utifrån en modell med delade pass. 

2. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att ställa krav på arbetsvillkor motsvarande fullvärdiga 

svenska kollektivavtal, inklusive men inte begränsat till kollektivavtalslikande löner och möjlighet 

till pauser under arbetsdagen. 

3. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att säkerställa att upphandlingen går linje med målen i 

Göteborgs Stads näringslivsstrategiska program 2023 – 2035 om att förbättra företagsklimatet och 

innovationskraften i Göteborg. 

4. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att i högsta möjliga mån kravställa helelektriska fordon, 

med undantag för rullstolsbussar. 

5. I övrigt bifalles tjänsteutlåtandet. 

Yrkandet 
Upphandling av serviceresor är en omfattande upphandling som påverkar många göteborgare. Främsta 

fokus behöver vara att tillgodose behoven för de målgrupper som omfattas av serviceresor. 

Enligt lag ska arbetsrättsliga villkor fastställas vid offentlig upphandling. Staden ska säkerställa att 

inköp och upphandlingar inte leder till oskäliga löner och villkor. Detta omfattar även den aktuella 

upphandlingen av serviceresor. Att arbeta delade pass, eller delade turer, ger sämre möjlighet till 

återhämtning och sämre balans mellan arbete och privatliv för arbetstagaren.  Att Göteborgs stad 

säkerställer goda arbetsvillkor tror vi har positiva effekter på branschen i stort. 

Upphandlingen ger även goda möjligheter att påskynda klimatomställningen och arbetet med 

attraktivare stadsmiljöer. Stadsmiljöförvaltingen får därför i uppdrag att i högsta möjliga mån 

kravställa helelektriska fordon, med undantag för rullstolsbussar (specialfordon klass 1 och 2B) där 

den tekniska utvecklingen för eldrift inte har kommit tillräckligt långt ännu.  

Vidare behöver upphandlingen säkerställa rimliga förutsättningar för företagen och går i linje med 

målen i Göteborgs Stads näringslivsstrategiska program 2023 – 2035 om att förbättra företagsklimatet 

och innovationskraften i Göteborg. 

 

Stadsmiljönämnden  
  

  

Yrkande 

 

2025-05-13 

Miljöpartiet, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 

Centerpartiet  



 
Stadsmiljönämnden 

Yrkande angående Genomförandebeslut 
Stadsmiljöåtgärder Götaplatsen 

Förslag till beslut 
I Stadsmiljönämnden: 

1. Att ett eventuellt ”vattenspel” på Götaplatsen skall beslutas av stadsmiljönämnden. 

2. Förvaltningen får i uppdrag att återkomma med en skriftlig konsekvensanalys gällande olika 

vägval inför beslut som beskriver risker och möjligheter med att anlägga ett nytt vattenspel eller 

flytta det existerande.  

3. Förvaltningen får i uppdrag att arbeta in stadsbyggnadsnämndens synpunkter i ärendet i det 

fortsatta arbetet. 

4. I övrigt bifalles tjänsteutlåtandet. 

 

Stadsmiljönämnden  
  

  

Yrkande 

 

2025-05-16 

Miljöpartiet, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, 

Moderaterna och Demokraterna.  



 
Stadsmiljönämnden 

Yttrande angående Genomförandebeslut 
Stadsmiljöåtgärder Götaplatsen 

Yttrande 
Vi ställer oss bakom ordningen att påbörja en omdaning av Götaplatsen innan resten av Avenyn rustas 

upp och är nöjda med förvaltningens förslag på åtgärder. Något vi dock vill lägga till inför 

genomförandet rör åtgärderna som rör vattenspel. Generellt är vattenspel uppskattade av göteborgarna, 

samtidigt är Götaplatsen en del av en unik miljö som dessutom utgör byggnadsminne. Av denna 

anledning ser vi ett behov av att överväga olika alternativ vad gäller placeringar eller återbruk av 

befintligt vattenspel samt anläggandet av ett nytt sådant.  

Vidare ser vi positivt på att stadsbyggnadsförvaltningens synpunkter i övrigt arbetas in i 

genomförandet, exempelvis gällande att beakta trafiksituationen på platsen och att åtgärden bör 

planeras utifrån det faktum att platsen är en viktig destination för alla de turister som besöker 

Göteborg. 

Stadsmiljönämnden  
  

  

Yttrande 

 

2025-05-16 

Miljöpartiet, Socialdemokraterna och Vänsterpartiet 



 
Göteborgs Stad kommunstyrelsen 

Yrkande angående Göteborgsförslag 
Övergångsställe vid korsningen mellan 
Separatorsgatan och Skummjölksgatan inom 
stadsdelen Kallebäck 

Förslag till beslut 
I Stadsmiljönämnden: 

1. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att göra gångpassagen vid 

Separatorsgatan/Skummjölksgatan säkrare för fotgängare, exempelvis genom att bygga ett 

övergångsställe. 

Yrkandet 
Det är mycket viktigt för oss att oskyddade trafikanter ska kunna känna sig säkra i stadens 

trafikmiljöer, i synnerhet när det gäller vägar till och från skolor. Mycket av det som föreslås i 

Göteborgsförslaget ligger i linje med det arbete som redan är beställt och/eller utfört längs med gatan. 

Dock ställer vi oss positiva till att bygga ett övergångsställe där det idag endast är en gångpassage. 

Ifall ytterligare trafiksäkerhetshöjande/hastighetsdämpande åtgärder krävs för att övergångsstället ska 

få önskad effekt så förväntar vi oss att även detta genomförs. 

Vi ställer oss i övrigt delvis frågande till förvaltningens restriktiva hållning kring att använda sig av 

övergångsställen som trafiksäkerhetsåtgärd, då åtgärden kan kombineras med hastighetsdämpande 

åtgärder såsom exempelvis gupp, avsmalningar, refuger och klackar. 

Stadsmiljönämnden  
  

  

Yrkande 

 

2025-04-15 

Miljöpartiet, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 

Centerpartiet  



 

Göteborgs Stad stadsmiljönämnden 1 (1) 
  

   

Yrkande att tillåta mopedbilar och A-traktorer 
på Göteborgs Stads pendelparkeringar i 
ytterområden 

Förslag till beslut 
I stadsmiljönämnden: 

1. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att tillåta fler fordonstyper på 
pendelparkeringar där det är möjligt, och därmed tillåta mopedbil och A-traktorer 
i områden där det finns behov.  

2. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att säkerställa att det via skyltning framgår 
att mopedfordon av klass 1 och A-traktorer har rätt att parkera på 
pendelparkering tillhörande Göteborg Stad på samma sätt som personbilar.  

Yrkandet 
Intentionen med pendelparkeringar är att man inte ska behöva ta sitt fordon hela vägen till 
sin destination, det är ett alternativ för dig som har långt till närmaste hållplats eller där 
det saknas trygga färdvägar att gå eller cykla till hållplatser. Det är även ett sätt för att 
avlasta vårt vägnät och bjuda in till kollektivt resande när det fungerar för just ditt 
ändamål.   

Att ställa bilen och välja ett kollektivt resande när du har möjlighet, gör skillnad! Det 
bidrar till ökad framkomlighet i staden och bättre logistik för invånarna. Det är viktigt att 
säkra pendlarnas tillgång till parkeringsytan och kunna hantera icke ändamålsenlig 
användning av parkeringen. Därmed behöver parkeringarna fortsatt kunna regleras både 
avseende tid och fordonstyp.  

Idag har våra pendelparkeringar skyltning som endast tillåter parkering av fordonsslag 
bil. Det är inte i linje med stadens intentioner att alla, vilket ofta är ungdomar, som 
använder moped, mopedbil eller A-traktorer hindras att byta färdsätt vid närmaste 
pendelparkering. Dessa får istället bege sig hela vägen till city för avsedda parkeringar 
eller utsättas för risker på mörka vägar där ofta väggren eller cykelbanor saknas för att ta 
sig till skolor, arbete eller fritidsaktiviteter. För en ökad tryggheten bör 
pendelparkeringarna även vara kameraövervakade. 

För att leva upp till intentionen från staden och underlätta för kollektivt resande även för 
boende utanför de centrala delarna, behöver en inventering göras på pendelparkeringar i 
ytterområden och utöka dessa med skyltning så mopeder och mopedbilar av klass 1 samt 
A-traktorer kan parkera i enlighet med intentionen utan att riskera tilläggsavgift för att 
utnyttja våra kollektiva transportlösningar. 

Stadsmiljönämnden  
  
  

Yrkande  
 
2025-05-13 
 

D,M,L,KD 
  
Nytt ärende 



 

 1 (1) 
  

   

Yrkande angående -Yttrande över remiss från 
kommunstyrelsen angående förslag till riktlinje för 
arbetet medmänskliga rättigheter och likvärdig 
service 

Förslag till beslut 

1. Stadsmiljönämnden avstyrker kommunstyrelsens förslag till riktlinje för 
arbetet med mänskliga rättigheter och likvärdig service. 

2. Stadsmiljönämnden översänder yrkandet som sitt eget yttrande till 
kommunstyrelsen. 

Yrkandet 
Stadsmiljönämnden delar intentionerna bakom riktlinjen och anser att 
styrning på området är nödvändig. Dock bedöms den föreslagna riktlinjen i 
sin nuvarande utformning leda till ökad administrativ börda, risk för dubbel 
styrning samt bristande tydlighet i förhållande till övriga styrdokument. 

Riktlinjens införande sker utan tydligt besked om vilka planer och program 
som ska avskaffas eller anpassas. Detta riskerar att motverka syftet att 
minska administrationen, i strid med stadens budgetmål om effektivisering 
av lednings- och styrningsprocesser. 

Vidare inför riktlinjen flera nya obligatoriska moment och uppföljningskrav 
utan att dessa till fullo samstämmer med Göteborgs Stads befintliga 
riktlinje för styrning, uppföljning och kontroll. Detta innebär en ökad 
arbetsbelastning för verksamheterna, samtidigt som resurser och stöd för 
genomförande i dagsläget inte är tillräckligt definierade eller garanterade. 

Förvaltningen ser även behov av förtydliganden kring ansvarsfördelningen 
mellan nämnder, verksamhetsansvariga och centrala 
samordningsfunktioner, liksom en risk att verksamheter lämnas att själva 
tolka komplexa krav i ett redan pressat styrsystem. 

Sammantaget gör detta att riktlinjen inte uppfyller sin egen ambition om en 
mer ändamålsenlig styrning. Nämnden anser att riktlinjen bör omarbetas 
och tydligare integreras i stadens styrmodell innan den kan tillstyrkas. 

Stadsmiljönämnden  
  
  

Yrkande 
2025-05-15 
 

                                                  
  
                                                     

SLK-2024-00550 
SMF-2024-00286 



                                                                                                                 
 
 
 
Yrkande från (M) (D) (KD) och (L)                                                                                             2025-05-16 
 
Genomförandebeslut Omdaning av Basargatan utmed Kungstorget 
 
Dnr SMF 2025–00280 
 
 
 
Vi anser att detta beslut är ännu ett uttryck för den fragmenterade ”frimärkespolitik” som drivs av 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet och Centerpartiet i Göteborg. Denna typ av politik 
fokuserar på enskilda platser utan hänsyn till stadens helhet, funktionalitet och faktiska behov. 
 
Vi delar visionen om en grön, trivsam stad – men utvecklingen måste ske med balans och realism. 
Det är inte hållbart att utgå från att alla ytor ska omvandlas till promenadstråk, mötesplatser eller 
kaféer. 
 
Biltrafiken i centrala Göteborg har minskat stadigt sedan 1960-talet. Denna minskning som sket över 
lång tid gör naturligviss att vi inte har samma behov då som nu. Men vi behöver fortfarande en 
fungerande infrastruktur för alla trafikslag och kommer även att behöva det i framtiden. 
 
Vi föreslår att omdaningen av Basargatan pausas, eftersom det finns ett akut behov av en 
helhetsöversyn av parkeringssituationen i centrala staden. Hur många parkeringsplatser behövs? Var 
ska de placeras? Hur ska man smidigt kunna ta sig till och från dem – både för boende, besökare och 
yrkesverksamma? 
 
I dag används många av parkeringarna vid Kungstorget av hantverkare och servicebilar. Om dessa tas 
bort, vart ska dessa fordon ta vägen? Hur påverkas tillgängligheten för besökare till Saluhallen och 
övriga butiker i området? Redan i dag uttrycker många företagare oro över bristen på 
besöksparkering. 
 
Det saknas en sammanhållen plan för hur centrala Göteborg ska förbli en lättillgänglig, funktionell 
stad. Under de kommande åren riskerar uppemot 3 000 parkeringsplatser att försvinna – utan analys 
av behov eller konsekvenser. Det är inte ett ansvarsfullt sätt att utveckla staden på. 
 
 
 
 
 
Vi föreslår att stadsmiljönämnden beslutar: 
 
Att allt arbete med omdaning av Basargatan utmed Kungstorget pausas tills vidare. 
 



 
Stadsmiljönämnden 

Yttrande angående Göteborgsförslag Stängsling på 
stora Amundön 

Yttrande 
Stora Amundön är ett område som uppskattas av många. Området ingår i Stora Amundön och Billdals 

skärgårds naturreservat vilket innebär att det finns särskilda krav kring skydd av området och dess 

bevarande. 

Vi politiker i stadsmiljönämnden har fått omfattande information om hur och varför aktuella åtgärder 

kring val av betesdjur och stängsling har gjorts, med utgångspunkt i att området är ett naturreservat. 

För närvarande ser vi att utformningen så som den är nu bör vara kvar. 

Förvaltningen är lyhörd för allmänhetens inspel i den här frågan, och väger alltid dessa 

motnaturmiljöns bevarande. Åtgärderna kan behöva utvärderas allteftersom. 

Av denna anledning avslår vi Göteborgsförslaget. 

 

Stadsmiljönämnden  
  

  

Yttrande 

 

2025-05-19 

Miljöpartiet, Socialdemokraterna och Vänsterpartiet  



 
Stadsmiljönämnden 

Yttrande angående Göteborgsförslag Highland 
Cattle på Stora Amundön  

Yttrandet 
Stora Amundön är ett område som uppskattas av många. Området ingår i Stora Amundön och Billdals 

skärgårds naturreservat vilket innebär att det finns särskilda krav kring skydd av området och dess 

bevarande. 

Vi politiker i stadsmiljönämnden har fått omfattande information om hur och varför aktuella åtgärder 

kring val av betesdjur och stängsling har gjorts, med utgångspunkt i att området är ett naturreservat. 

För närvarande ser vi att utformningen så som den är nu bör vara kvar. 

Förvaltningen är lyhörd för allmänhetens inspel i den här frågan, och väger alltid dessa 

motnaturmiljöns bevarande. Åtgärderna kan behöva utvärderas allteftersom. 

Av denna anledning avslår vi Göteborgsförslaget. 

Stadsmiljönämnden  
  

  

Yttrande 

 

2025-05-19 

Miljöpartiet, Socialdemokraterna och Vänsterpartiet  



 
Stadsmiljönämnden 
________________________________________________________________________ 
 
 
Yttrande      Sverigedemokraterna 
 
2025-05-16 
 

Yttrande angående Göteborgsförslag ID=13217 ”Riv upp 
beslutet gällande inglasade uteserveringar” 
 
 
För verkställighet av förslaget krävs bifall från både Stadsbyggnadsnämnden och 
Stadsmiljönämnden då båda nämnderna är involverade. 
 
Stadsbyggnadsnämndens sammanträde den 25 april beslutade att avslå förslaget och 
därmed har Stadsmiljönämnden ingen fråga att hantera. 
 
Sverigedemokraterna ser intressekonflikten och är lösningsorienterade men är bakbundna 
i frågan av ovanstående skäl. 
 
För SD Göteborg 
Leslie Thorén 
 
 
 
 



Protokollsanteckning (M och D) 2025-05-16 

 

Vi från oppositionen (M, D) skulle vilja att detta Göteborgsförslag bereds av förvaltningen. Men 
då ärenden redan hanterats i annan nämnd och där det avstyrktes, så finns det inget ärende att 
ta ställning till och då måste punkten formellt avslås. Vi finner att detta är ett dåligt sätt att 
hantera Göteborgsförslag, att skicka dem till två olika nämnder samtidigt, då detta kan orsaka 
förvirring och irritation hos förslagslämnare och invånare.   

 



 
Göteborgs Stad kommunstyrelsen 

Yttrande angående Göteborgsförslag Inglasade 
uteserveringar 

Yttrandet 
Vi uppskattar förslagsställarens engagemang för en trevligare stad och Göteborgs krogliv. 

Nämnden med huvudansvar för de inglasade uteserveringarna – Stadsbyggnadsnämnden – har beslutat 

att inte bereda vidare detta Göteborgsförslag, därmed finns det ingen anledning eller rådighet för 

Stadsmiljönämnden att utreda detta förslag vidare heller. 

 

Stadsmiljönämnden  
  

  

Yttrande 

 

2025-05-19 

Miljöpartiet, Socialdemokraterna och Vänsterpartiet  



                                                                                                                 
 
 
 
Yrkande från (M) (D) (KD) och (L)                                                                                             2025-05-16 
 
 
Yrkande angående – Otillgänglig kollektivtrafik till och från Saltholmen för personer med 
funktionsnedsättning 
 
 
Tillgängligheten till och från skärgården måste säkerställas även för personer med nedsatt 
rörelseförmåga. Dagens avlämningsplats för färdtjänst vid Saltholmen upplevs som otillräcklig, då 
den både är trång för dagens färdtjänstbussar och placerad på ett sätt som skapar konflikter med 
Grefabs verksamhet. 
 
Samtidigt finns otydlig ansvarsfördelning kring platsen, där flera olika aktörer är inblandade. För att 
kunna gå vidare krävs ett gemensamt arbete för att identifiera alternativa lösningar som tar hänsyn 
till både fysisk tillgänglighet, logistik och ansvarsförhållanden. 
 
Genom att samverka med alla berörda aktörer och göra en samlad genomlysning får vi en konkret 
grund för att skapa en mer funktionell och tillgänglig lösning för färdtjänstresor till och från 
skärgården. Detta är en nödvändig åtgärd för att säkerställa att Göteborgs ambition om en stad för 
alla, också gäller vid våra viktiga knutpunkter – som Saltholmen. 
 
 
 
 
 
 
Vi föreslår att stadsmiljönämnden beslutar: 
 
Att stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att i samverkan med Västtrafik, Grefab, Parkeringsbolaget 
och övriga berörda aktörer genomföra en samlad genomlysning av avlämnings- /upphämtningsplats 
för färdtjänst vid Saltholmen. 
 
Att stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att utreda möjligheten att flytta, anpassa eller komplettera 
befintliga avlämnings- / upphämtningsplats för färdtjänst vid Saltholmen, med fokus på tillgänglighet 
och säkerhet för personer med funktionsnedsättning. 



 
Stadsmiljönämnden 

Yrkande angående trafiksäkerhetshöjande åtgärder 

Förslag till beslut 
I Stadsmiljönämnden: 

1. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att ta fram ett koncept för ”Lugna gatan-zoner” i syfte 

att öka boendes möjlighet till inflytande över sin boende- och trafikmiljö, med 

återrapportering vintern 2025 med möjlig åtgärd till juni 2026. 

2. Stadsmiljöförvaltningen får i uppdrag att utreda en revidering av ”Regler för blomlådor”, så 

att möjligheten att ansöka om att få placera ut blomlådor på gatan där man bor i högre grad 

utgår ifrån trafiksituationen och lämpligheten på den enskilda gatan. Stor hänsyn ska tas till 

framkomligheten för kollektivtrafik samt utrycknings- och renhållningsfordon. 

Yrkandet 
Vi vill att boende i högre utsträckning ges möjlighet att påverka sin boende- och trafikmiljö i 

Göteborg. Stadsmiljöförvaltningen får därför uppdrag att ta fram ett koncept för ”Lugna gatan-zoner” 

eller motsvarande, för att återrapportera det till nämnden i god tid för att möjliggöra ett pilotområde 

till juni 2026, samt att utreda hur en revidering av nuvarande ”Regler för blomlådor” kan se ut, med 

målsättningen att stadens trafiksäkerhetsarbete kombinerat med möjligheter för engagemang i sin 

boendemiljö kan bli mer jämlikt och inkluderande. 

Konceptet för Lugna gatan-zoner kan övervägas att utgå från den arbetsmetod som tillämpas i bland 

annat Storbritannien och kallas Low Traffic Neighbourhoods (LTN). Metoden innebär att ett 

bostadsområde genom initiativ från de boende själva får stöd av staden med vissa trafikdämpande 

åtgärder för att minska på genomfartstrafiken och sänka hastigheter. Det kan exempelvis handla om 

hinder som pollare, planteringar eller andra kostnadseffektiva verktyg för att begränsa orelaterad 

genomfartstrafik. Dock ska zoner inte införas där det finns kollektivtrafik och inte heller begränsa 

tillgängligheten för serviceresor eller utryckningsfordon.  

Möjligheten att ansöka om att få placera ut blomlådor på gatan där man bor är en viktig del i 

Göteborgs Stads trafiksäkerhetsarbete. Det bidrar också till ökat engagemang och stolthet för sin 

närmiljö. För att få ansöka om att få placera ut blomlådor enligt de nuvarande reglerna måste gatan där 

man vill placera blomlådorna “vara av villaområdeskaraktär”. Denna begränsning gör att många 

bostadsrättsföreningar och fastighetsägare av hyreslägenheter inte kan ansöka om att placera ut 

blomlådor. Detta oavsett hur lämplig denna åtgärd skulle vara för att få till en säker trafiksituation. 

För att Göteborgs Stad ska ha ett jämlikt trafiksäkerhetsarbete vill vi att förvaltningen utreder en 

revidering av reglerna för blomlådor. Syftet med denna revidering ska vara att det i högre grad är 

behovet och lämpligheten av att placera blomlådor på gatan som ska fälla avgörandet, snarare än hur 

bebyggelsen bredvid gatan ser ut. Hänsyn behöver tas till framkomligheten av kollektivtrafik samt 

utrycknings- och renhållningsfordon. 

Stadsmiljönämnden  
  

  

Yrkande 

 

2025-05-12 

Centerpartiet, Miljöpartiet, Socialdemokraterna och 

Vänsterpartiet 


